



Charlies News Nr. 8

16. Mai 2025

Termine

• 22. Mai	Musikabend
• 23. Mai	Förderkreis Coffee Morning 8:00 - 9:00
• 29. und 30. Mai	Himmelfahrt und Brückentag (schulfrei)

Gedichtvortragswettbewerb 2025

Am 28. März 2025 fand in der Charles Dickens Grundschule der alle zwei Jahre stattfindende Wettbewerb für englische Gedichte statt.

Es war eine hervorragende Veranstaltung mit vielen wunderbaren Gedichten. Es war offensichtlich, dass sich jeder Schüler unermüdlich vorbereitet hatte. Jeder Teilnehmer gab sein Bestes und kann sehr stolz auf seine Leistung sein.

The Winners

Grade 3 Mother Tongue English - Eleanor
3euB

Grade 3 Partner Tongue English - Rhea
3euB

Grade 4 Mother Tongue English - Vibhav
4euA

Grade 4 Partner Tongue English- Olivia
4euB

Grade 5 Mother Tongue English - Eleanor
5euB

Grade 5 Partner Tongue English- Elyssa
5euA

Grade 6 Mother Tongue English - Derin
6euA

Grade 6 Partner Tongue English- Eleen
6euA



Wir danken allen Eltern, die ihre Kinder bei der Vorbereitung auf diese Veranstaltung unterstützt haben!

Und ein ganz besonderes Dankeschön an Ray, Nigel und Roxy vom Native Speaker Programm für die Beurteilung der Veranstaltung!

.....

Dickens Mile 2025

Am 5. Mai fand wieder unsere **Dickens Mile** statt. Die Kinder der 3. Bis 6. Klassen waren super motiviert und haben sich sehr angestrengt. Es wurde eine Runde um die Schule gerannt und dazu noch eine Runde auf dem Hof, um einer echten Meile so nah wie möglich zu kommen. Wie jedes Jahr wurden in den Jahrgangsstufen die Plätze 1 bis 3 bei den Mädchen und Jungen mit einer kleinen Siegerehrung direkt nach dem Lauf bedacht. Aus den Zeiten aller Klassen in allen Jahrgangsstufen wurden auch die schnellsten Kinder der Schule ermittelt.

Zusätzlich hatten wir die Möglichkeit, durch das Zeitnahmeprogramm die Durchschnittszeiten der Klassen ausrechnen zu lassen. Wir konnten also in jeder Jahrgangsstufe auch die schnellste Klasse ehren. Als Preise gab es jede Menge Süßigkeiten. Die schnellsten Kinder der Schule haben einen Original Molten Basketball von Alba Berlin erhalten.

Die Jahrgangs- und Klassensieger sind (alle Angaben aus Datenschutzgründen ohne Nachnamen) :

	Mädchen	Jungen
3. Klasse	1. Luise 3a 2. Reya 3euB 3. Alma 3euA	1. Alexander 3a 2. Arion 3a 3. Yo-Han 3euB
4. Klasse	1. Clara 4a 2. Lore 4euB 3. Mathilde 4a	1. Max 4euB 2. Kijani 4euA 3. Yannick 4euB
5. Klasse	1. Eleanor 5euB 2. Theresa 5a 3. Lana 5a	1. Milan 5euA 2. Linus 5euB 3. Arwin 5a
6. Klasse	1. Matilda 6a + Eleen 6euA 2. Nfunduk 6euA + Sofia 6euA 3. Salome 6euA	1. Massimo 6euA 2. Kian 6euB 3. Jakob 6euB
Schulsieger	Eleen 6euA + Matilda 6a	Massimo 6euA
Schnellste Klasse	6euA	



Zusätzlich zu den Ehrungen für die Dickens Mile wurde auch noch der Fairness-Preis für das Osterturnier im Völkerball vergeben. Der Preis für besonders faire Spielweise geht dieses Jahr hochverdient an die **Klasse 6a!**

Wir freuen uns auf tolle und faire Sportwettbewerbe nächstes Jahr!



Stop Talking. Start Planting - RELI fürs Klima lädt zur Klimaakademie ein



Die **Klimaakademie** war ein voller Erfolg! Es wurde viel über die Bedeutung der Bäume als CO₂ Speicher gelernt und wie stark alles miteinander vernetzt ist! Auch Klimaschutz braucht eine gute Vernetzung und dabei kann nun jeder sein erworbenes Wissen weitergeben. Am Ende wurden alle Teilnehmenden zu

Klimabotschafter*innen ausgezeichnet und erhielten zur Nachbereitung eine informative Botschafter Tasche!



Nun werden sich Gieß Paten um die frisch gepflanzten Schützlinge kümmern und bald gibt es informative Steckbriefe zu lesen! Willkommen im Team von RELI fürs Klima!



Wir bedanken uns ganz herzlich bei Plant for the Planet, Grün macht Schule und Greens

.....

Neues vom Förderkreis

Die Native Speaker und Librarians

Wir haben nun ein so unglaublich starkes Team an Native Speakern im In-Class-Support und in der Library, das wir sie euch unbedingt einmal vorstellen wollen.

Neben den für ihre Arbeit mit den Kindern bezahlten MitarbeiterInnen haben wir in der Library auch an zwei Tagen zwei liebe Mamas aus der Schule, **Yogita** und **Ly**, die uns **ehrenamtlich unterstützen**. Dafür einen ganz besonderen Dank!



Ray - Native Speaker Director

Ray hat einen Bachelor-Abschluss in Musical Theatre von der Otterbein University. Er arbeitet mit Schüler:innen aller Jahrgangsstufen, unterstützt Musikprojekte und leitet eine Brettspiel-AG (montags) sowie eine Basketball-AG (mittwochs) in der Mittagspause.

Nigel - Native Speaker Support seit vielen Jahren

Nigel unterstützt den Englischunterricht und die Freispielzeit, indem er die Kinder spielerisch, durch Bastelangebote und Geschichten zum Englischsprechen ermutigt. Außerdem leitet er die Fußball-AG in der Mittagspause und trainiert das Jungenteam der Schule.



Tracey - Native Speaker Support seit vielen Jahren

Liebevoll bekannt als „Crazy Tracey“ – Tracey unterstützt den Englischunterricht und leitet die beliebte Waveboard-AG in der Mittagspause. Ihr Motto lautet B.A.N.G.: Believe And Never Give up, und sie spricht jederzeit gerne mit euch über ihre Aktivitäten an der Schule.

Fleur - Native Speaker Support Neuzugang

Fleur ist Englischsprachassistentin und zertifizierter Energy Coach aus Brighton, UK. Mit viel Freude und Einfühlungsvermögen bringt sie Kinder im Unterricht durch Gespräche und Spiele zum Englischsprechen. Sie leitet außerdem donnerstags den beliebten Pokémon-Club und ist begeistert davon, Kindern (und Erwachsenen!) zu helfen, ihre innere Stärke zu entdecken.



Zara - Native Speaker Support Neuzugang

Zara ist das neueste Mitglied im Native Speakers Team und hat zuvor Naturwissenschaften an internationalen Schulen in Berlin für IGCSE- und IB-Schüler:innen unterrichtet. Sie liebt es, mit Kindern jeden Alters zu arbeiten, und verbringt ihre Freizeit damit, Berlin zu erkunden, zu fotografieren und zu bloggen.

Manjushree - Native Speaker Support Neuzugang

Manjushree ist Ingenieurin mit einem Master in Informatik und hat an Schulen und Hochschulen Mathematik unterrichtet. An der Charles-Dickens-Grundschule unterstützt sie den Englischunterricht und leitet die Origami- sowie die Kunst-und-Bastel-AG in der Mittagspause – mit dem Ziel, Lernen kreativ und mit Freude zu gestalten.



Roxy - Librarian seit vielen Jahren

Roxy Lee stammt ursprünglich aus Bristol, England und ist eine qualifizierte Lehrerin für Englisch als Fremdsprache. Sie freut sich sehr, Teil des Charles-Dickens-Förderkreises zu sein und bringt ihre Begeisterung für Lesen, Gärtnern und Computerspiele mit in die Arbeit mit den Kindern.

Rosie - Librarian Neuzugang

Rosie ist englische Autorin und Lektorin und lebt seit vierzehn Jahren in Berlin. Sie liebt es, ihre Leidenschaft für Bücher mit den Kindern zu teilen, die in die Bibliothek kommen.



Nächster Coffee Morning und Schulkleidungs-Verkauf

Am Freitag, 23.5. findet unser nächster Coffee Morning vor Haus 1 statt. Wir freuen uns, mit euch über einem kostenlosen Kaffee und ein paar Keksen zu quatschen und ein bisschen Feedback über die Aktivitäten des Förderkreises einzusammeln.

Eine separate Elternbefragung ist auch schon in Arbeit.

Außerdem könnt ihr Schulkleidung bei uns erwerben. Entweder per Barzahlung oder mit Paypal.



FÖRDERKREIS
Dickens-Bücher-Bibliothek

Coffee Morning & School Clothes Sale

Friday 23.5.25, 8:00 - 9:00 at Haus 1

- ♥ Come for a free coffee and a chat
- ♥ Browse and buy school clothes



Euer Förderkreis Team

Alle Informationen und Kontakt zum Förderkreis über unsere Webseite:
www.dickens-foerderkreis.org



Und denkt bitte auch ans

Charity-Shopping (LINK!) über

F. Effinger

Schulleiter



Charlie's News No. 8

16 May 2025

.....

Dates

• 22 May	Music Evening
• 23 May	Förderkreis: Coffee Morning 8.00 - 9.00 a.m.
• 29 + 30 May	Ascension Day and bridge day (no school)

Recital Competition 2025

On 28 March 2025, Charles Dickens Primary School held our biannual English poetry recital competition.

It was an excellent event full of wonderful poems. It was clear that every pupil had tirelessly prepared. Every competitor did their absolute best and should be very proud of their performance.



The Winners

Year 3 Mother Tongue English - Eleanor
3euB

Year 3 Partner Tongue English - Rhea
3euB

Year 4 Mother Tongue English - Vibhav
4euA

Year 4 Partner Tongue English- Olivia
4euB

Year 5 Mother Tongue English - Eleanor
5euB

Year 5 Partner Tongue English- Elyssa
5euA

Year 6 Mother Tongue English - Derin
6euA

Year 6 Partner Tongue English- Eleen
6euA

We thank all the parents who supported their children in preparing for this event.

And a very special thank you to Ray, Nigel and Roxy from the Native Speaker programme for judging the event.

.....

Dickens Mile 2025

This year's **Dickens Mile** was held on May 5th. The children from Years 3 to 6 were super motivated and put in a great effort. They ran a lap around the school and another lap in the playground to get as close as possible to a real mile. As every year, a small prize-giving ceremony was held immediately after the run for 1st to 3rd places in the girls' and boys' classes. The fastest children in the school were also determined from the times of all classes in all year groups.

In addition, we were able to calculate the average times of the classes using the timekeeping programme. We were therefore able to honour the fastest class in each year. Lots of sweets were handed out as prizes. The fastest children in the school received an original Molten basketball from Alba Berlin.

The year group and class winners were as follows (all details without surnames for data protection reasons) :

	Girls	Boys
3rd grade	1. Luise 3a 2. Reya 3euB 3. Alma 3euA	1. Alexander 3a 2. Arion 3a 3. Yo-Han 3euB
4th grade	1. Clara 4a 2. Lore 4euB 3. Mathilde 4a	1. Max 4euB 2. Kijani 4euA 3. Yannick 4euB
5th grade	1. Eleanor 5euB 2. Theresa 5a 3. Lana 5a	1. Milan 5euA 2. Linus 5euB 3. Arwin 5a
6th grade	1. Matilda 6a + Eleen 6euA 2. Nfundoak 6euA + Sofia 6euA 3. Salome 6euA	1. Massimo 6euA 2. Kian 6euB 3. Jakob 6euB
School Winner	Eleen 6euA + Matilda 6a	Massimo 6euA
Fastest Class	6euA	



In addition to the awards for the Dickens Mile, the fairness prize was also awarded for the Easter dodgeball tournament. This year, the prize for particularly fair play went to **class 6a!**

We look forward to great and fair sports competitions next year!

.....

Stop Talking, Start Planting

RELI for the Climate invites you to the Climate Academy



The **Climate Academy** was a complete success! We learned a lot about the importance of trees as CO2 reservoirs and how strongly everything is interconnected! Climate protection also requires good networking and everyone can now pass on the knowledge they have acquired. At the end, all participants were awarded the title of climate ambassadors and received an informative

ambassador bag as a follow-up!



Watering sponsors will now look after the freshly planted saplings and soon there will be informative profiles to read! Welcome to the RELI for the Climate team!



We would like to thank Plant for the Planet, Grün macht Schule and Greens!

.....

News from the Förderkreis

Native Speakers and Librarians

We now have such an incredibly strong team of Native Speakers supporting in-class learning and working in the library that we'd love to introduce them to you.

In addition to our paid staff who work with the children, we also have two wonderful mums from the school community, **Yogita** and **Ly**, who **work voluntarily** in the library two days a week. Very special thanks to them!



Ray - Native Speaker Director

Ray holds a BA in Musical Theatre from Otterbein University. He works with the students of all year groups, supports music projects, and runs a board game lunch club (Mondays) and basketball club (Wednesdays).

Nigel - Native Speaker Support since many years

Nigel supports English lessons and free time by encouraging kids to speak English through games, crafts, and storytelling in a relaxed setting. He also leads lunchtime football sessions, coaches the boys' teams.



Tracey - Native Speaker Support since many years

Affectionately known as "Crazy Tracey" – Tracey supports English classes and runs the popular wave boarding lunch club. Her motto is B.A.N.G.: Believe And Never Give up, and she's always happy to chat about her activities at school.

Fleur - New Native Speaker Support

Fleur is an English-speaking assistant and certified energy coach from Brighton, UK, who brings fun and confidence-building to the classroom through conversation and play. She also runs the popular Pokémon Club every Thursday and is passionate about helping kids (and adults!) discover their inner strength.



Zara - New Native Speaker Support

Zara is the newest member of the Native Speakers Team, with a background in tutoring science to IGCSE and IB students at international schools in Berlin. I love working with kids of all ages and spend my free time exploring Berlin, taking photos, and blogging.



Manjushree - New Native Speaker Support

Manjushree is an engineer with a master's in computer science and a background in teaching mathematics at schools and colleges. At Charles-Dickens-Grundschule, she supports English lessons and runs lunchtime Origami and arts & crafts clubs, always aiming to make learning joyful and creative..



Roxy - Librarian (since many years)

Roxy Lee is originally from Bristol, England, and is a qualified teacher for English as a foreign language. She's thrilled to be part of the Charles-Dickens-Förderkreis team and brings her love of reading, gardening and even computer games into her work with kids.



Rosie - New Librarian

Rosie is an English writer and editor who has been living in Berlin for the last fourteen years. She loves having the opportunity to share her passion for books with the children who come to the library.



Next Coffee Morning and School Clothes Sale

Our next Coffee Morning will take place on Friday, 23 May in front of House 1. We look forward to chatting with you over free coffee and biscuits, and to getting some feedback on Förderkreis activities.

A separate parent survey is also in the works.

You'll also be able to purchase school clothing from us, either with cash or via PayPal.



Coffee Morning & School Clothes Sale

Friday 23.5.25, 8:00 - 9:00 at Haus 1

- ♥ Come for a free coffee and a chat
- ♥ Browse and buy school clothes



Your Förderkreis Team

You will find all relevant information and our contact details on the Förderkreis website www.dickens-foerderkreis.org.



Ich bin dabei

gooding

And please remember to buy via the Charity Shopping link from Gooding if you order something online (LINK here)

Frank Effenberger
Headmaster